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1. Inledning 

 

Susanne hälsade alla välkomna. Mötet inleddes med en 

presentationsrunda. 

2. På gång på SCB 

 

Jenny Lindberg, enhetschef, SCB, presenterade följande bilder:  
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På fråga om Yrkesregistret nu ersätts av BAS svarade Jenny att 

Yrkesregistret inte påverkas och att uppgifter från BAS kan 

sambearbetas med Yrkesregistret. 

 

 

                       

                      

                                                                    

                               

                                                           

                                          

                                                     

                                                   

                                                

                                   
     

                         
                                                
                            

                                                         
                     

                            



4/11 

  
 

 
Den första september flyttar SCB till nya lokaler i Örebro. 
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3. Information från SCB om MONA 

 

Susanne Dahllöf, MONA-supporten, presenterade följande bilder: 

 

 
 

 

I samband med att användaren byter till det nya 

inloggningssystemet ska varje användare också godkänna 

uppdaterade användarvillkor. Det är inte bestämt när det gamla 

inloggningssystemet kommer att avvecklas, men det kommer att 

kunna användas åtminstone t.o.m. den 2 juni. 
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Susanne visade diagram över den ökande användningen av 

MONA. Antalet unika användare per månad har de senaste 

månaderna överstigit 700.  
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Diagrammet över lagring i projektmappar visare en fortsatt ökad 

lagring. Det är inte bara en fråga om kostnader utan också att 

mängden data påverkar återställningstiden vid ett haveri. Oscar 

tipsade om utbildning i data management.  
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Önskemål framfördes om att flera projektadministratörer ska 

kunna utses för varje projekt. SCB svarade att man tänkt att det är 

så det är tänkt. På frågan om vilket ansvar projektadministra-

törerna ska ha svarade SCB att rollen i första läget kommer att 

erbjudas möjlighet att ta bort och lägga till användare i projektet, 

senare kommer fler möjligheter att följa användningen att läggas 

till. SCB kommer dessutom att alltid behöva ha namn på en 

projektansvarig som kontaktperson. 
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4. Synpunkter från referensgruppen 

 

• Roujman Shahbazian, SU 

• Nöjd med snabba svar från supporten  

• Viss laggning upp till 4 sek inträffar ibland.  

• SCB svarade att det kan ha förekommit 

störningar under förberedelser inför SCB:s 

flytt till nya lokaler.  

 

• Helene Eriksson, SU 

• Alla på institutionen verkar nöjda 

• Upplever också laggning ibland.  

• Synpunkter på att gränsen för antalet jobb som kan 

köras i batchmiljön är låg. 

• SCB svarade att gränsen sänkts till två jobb 

per person under den höga belastning som 

varit. Gränsen kommer att höjas före 

sommaren. 

• MONA-supporten uppmuntras att ta direktkontakt 

med enskilda forskare som skapat stora 

datamängder och vara tydlig med att man inte 

behöver göra kopior av levererade data. 

• Rådata behöver inte sparas, det ska räcka att 

forskaren sparar sina do-filer (programkod) 

förutsatt att data inte förändrats.  

• SCB svarade att utlämnade data inte 

förändras då materialet inte längre tillhör 

SCB. När SCB hittar fel i data i MONA 

kontaktas projektet.   
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• Oscar Erixson, UU 

• Oscar föreslog att man kan använda 

resurstilldelning i batchmiljön för att motivera 

användare att begränsa sin datalagring. 

• Beröm till MONA-supporten som svarar snabbt i 

telefonen när man ringer och att ärenden hanteras 

skyndsamt. 

 

• Helena Nilsson, JU 

• MONA-supporten är uppskattad. 

• Reaktioner från kollega om kort stand by -tid.  

• SCB förklarade att man fortfarande kan 

vara inaktiv i 30 minuter när man är 

inloggad i Fjärrskrivbordet, men om man 

bara är i portalen blir man utloggad efter 5 

minuters inaktivitet. Utloggningen ur 

portalen är en skillnad jämfört med det 

gamla systemet. 

 

• Torun Österberg, GU 

• Nöjd med att det var enkelt att logga in i det nya 

inloggningssystemet 

 

• Bo Nielsen, GU 

• Anser att allt fungerar bra. Fick snabb hjälp med 

att komma igång med det nya inloggningssystemet 

 

• Lucas Fischer, GU 

• Inga kommentarer 

 

• Susanna Bylin, VR 

• Sanna tipsade om Guide till forskningens 

infrastruktur 2023 

 

5. Övriga frågor 

 

Syntetiska data:  

Susanne berättade om att MONA presenterats på ett webbinarium 

som Svensk Nationell Datatjänst (SND) ordnade den 10 maj. På 

webbinariet framkom önskemål om syntetiska data för att kunna 

utbyta och testa kod med andra. Liknande önskemål kunde finnas 

även i referensgruppen vid utbyte med andra länder när man inte 

kan få åtkomst till mikrodata.  

 

https://www.vr.se/download/18.72136e7218779250836274ec/1683110770640/Vetenskapsr%C3%A5dets%20guide%20till%20forskningsinfrastrukturen%20VR%202023.pdf
https://www.vr.se/download/18.72136e7218779250836274ec/1683110770640/Vetenskapsr%C3%A5dets%20guide%20till%20forskningsinfrastrukturen%20VR%202023.pdf
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Presentationer från Webbinariet finns här: SCB:s onlineverktyg 

MONA – användning och juridiska aspekter | Svensk Nationell 

Datatjänst (gu.se) 

 

Tidskrifter frågor/krav på tillgång till data ´ 

På webbinariet som nämns ovan togs en fråga upp om vad 

forskaren ska svara på tidskrifters krav på tillgång till mikrodata. 

Forskaren ska svara att mikrodata skyddas av sekretess och om 

tidskriften behöver åtkomst till sådana uppgifter måste en 

utlämnandeprövning först genomföras.  

 

SND informerade också om att SND bygger upp ett system där 

Sveriges lärosäten tillhandahåller en lagringsyta för 

forskningsdata för att data kan beskrivas i SND:s 

forskningsdatakatalog och tilldelas en DOI som tidskrifterna 

kräver. Således stannar data hos forskningshuvudmannens 

kontroll och tillgång till data som inte kan delas öppet fås först 

efter att en prövning har gjort av respektive lärosäte.  

 

Om det kommer in en förfrågan om hur tillgång till data ska anges 

i tidskriften får forskaren gärna nämna SND som en möjlighet. 

Om forskaren inte hittar information via forskningsdatastödet på 

sitt lärosäte får denne gärna hänvisa till SND.  

 

SND har också en funktion som möjliggör granskning av data 

under review-processen.  

  

Nästa möte 

Nästa möte till hösten. Susanne skickar kallelse. 

 

Susanne tackade alla för deras medverkan. 

https://snd.gu.se/sv/scbs-onlineverktyg-mona-anvandning-och-juridiska-aspekter
https://snd.gu.se/sv/scbs-onlineverktyg-mona-anvandning-och-juridiska-aspekter
https://snd.gu.se/sv/scbs-onlineverktyg-mona-anvandning-och-juridiska-aspekter

